
Zápis z porady Psychologického ústavu FF MU 
 

25. 9. 2018 
 
Přítomni: viz prezenční listina 
Omluveni: viz prezenční listina 
 
Instituce 

- porady PsÚ se budou konat každé 3. úterý v měsíci (s případnými 
modifikacemi podle požadavků rozvrhu výuky – bude upřesněno vždy na 
začátku semestru); doktorandi se účastní poslední porady v semestru. 

- v rámci institucionální akreditace získal PsÚ akreditaci bakalářského studia na 
10 let a navazujícího magisterského studia na dva roky. Vypořádání 
připomínek RVH k nMgr studiu bude komisi pro vnitřní hodnocení podán do 
31. 10. 2018 tak, aby bylo možno uskutečnit přijímací řízení do nMgr. studia 
v běžném termínu. Doc. Burešová byla vědecké radě navržena coby nový 
garant nMgr. studia psychologie. Prof. Blatný apeloval na kolegy, aby na 
veškeré požadavky a úkoly vztahující se k akreditaci reagovali nejpozději do 
tří dnů. 

- prof. Švancara se rozhodl ukončit své působení na PsÚ. 
- od 1/11 či od 1/12 bude v rámci postdoktorského stipendijního programu na 

PsÚ působit filipínský kolega dr. Galang. 
- po rekonstrukci budovy C probíhají dokončovací práce; hlášení o nedodělcích 

a potřebách úprav shromažďuje paní Valchářová. Dr. Stránská poděkovala 
paní Valchářové a dr. Stránskému za jejich významný podíl na stěhování 
z provizorních prostor zpět do opravené budovy. 

- řádnou dovolenou je nutno vyčerpat do konce roku a co nejdříve její čerpání 
naplánovat. 

- dr. Humpolíček informoval o připravované výstavě o Mihajlu Rostohárovi, jejíž 
slavnostní zahájení se koná v pondělí 12. listopadu v odpoledních hodinách, 
s účastí slovinských hostů.  

- dr. Humpolíček a Mgr. Juřík připraví do příští porady PsÚ plán využití a 
provozní řád nově instalované audiovizuální techniky. 

- v příštích týdnech proběhne hodnocení pracovníků (tzv. EVAK). 
 
Výuka 

- v návrhu akreditace doktorského studia je připravena nová struktura DS – 
nespecializované studium, se dvěma zkouškami 1) metodologie po 3. 
semestru a 2) psychologie v dalším průběhu studia; zkouška z metodologie 
bude komisionální a její součástí bude prezentace doktorandovy publikace (či 
manuskriptu) a finálního projektu dizertační práce. Pozměněn bude rovněž 
systém doktorských seminářů s důrazem na celodenní bloky specializovaných 
seminářů. Upozorňujeme školitele na odsouhlasení ISP v IS. 

- aktuální seznam studentů doktorského studia je k dispozici na sekretariátě 
PsÚ. 

- v září proběhly přijímací zkoušky do navazujícího magisterského studia 
psychologie. I přes pozdní termín se jich zúčastnila většina absolventů Bc. 
studia psychologie na FF MU a několik absolventů jiných fakult/univerzit. Do 
prvního ročníku nMgr. studia je zapsáno přibližně 30 studentů. 



- dr. Stránská upozornila na termín vypsání témat Bc. a Mgr. diplomových prací 
v ISu (1/10) a nutnost uvést v rámci zadání práce také jméno oponenta. 

 
Věda 

- za převod údajů o publikacích z IS do RIV zodpovídá Mgr. Juřík. 
- doc. Slezáčková, doc. Havigerová a dr. Dosedlová podají do 15/10 průběžnou 

zprávu o čerpání prostředků z fondu internacionalizace. 
- do 31/10 je možno podávat návrhy v rámci soutěže o cenu děkana. 
- do 31/10 je možno podávat návrhy projektů v rámci GA MU a projekty 

specifického výzkumu. 
- do 25/10 je možno podat návrhy projektů v rámci výzvy TA ČR pro mladé 

výzkumníky do 35 let. Doc. Burešová povzbudila mladé výzkumníky PsÚ 
k podání těchto projektů. 

- do 24/10 se podávají rozvojové projekty FR MU (předběžně projekty 
připravuje doc. Slezáčková, dr. Stránská, dr. Malatincová). 

- do 31/10 je nutno nahlásit požadavky na publikace v rámci Spisů MU. 
- ve dnech 16-18/10 proběhne tzv. grant‘s week. 
- ve dnech 12-16/11 se koná Týden humanitních věd. Za PsÚ se účastní doc. 

Burešová, doc. Slezáčková, dr. Humpolíček. V rámci tohoto týdne může dojít 
ke změnám rozvrhu a rušení výuky. 

- v pátek 5/10 se koná Noc vědců na MU. Psychologický ústav neplánuje pro 
tento rok aktivní zapojení, přítomen bude Mgr. Juřík. 

- prof. Blatný bude jednat s prof. Mackem z FSS o otázkách oborové rady pro 
psychologii na FF a FSS. 

- prof. Blatný informoval kolegy o své koncepci rozvoje PsÚ s důrazem na 
zlepšení komunikace výsledků VaV v následujícím období především 
v impaktovaných časopisech (každý docent a profesor minimálně 1 
publikace/2 roky; asistenti a odb. asistenti min. 1 publikace v databázi 
SCOPUS/2 roky). Informoval o základních principech nově navržené metodiky 
17+. Zdůraznil rovněž propojení výsledků VaV s rozpočtem PsÚ.  

- v souvislosti se zlepšením komunikace výsledků VaV doporučil prof. Blatný 
také zpřehlednění webových stránek PsÚ: namísto prezentace výzkumných 
center budou přehledněji prezentovány výzkumné skupiny včetně 
publikačních výstupů. Úvodní stránku obsahově připraví prof. Blatný, zástupci 
výzkumných skupin zašlou svůj obsah dr. Vobořilovi, který je dále předá CIT 
FF MU.  

 
Finance 

- došlo k paušálnímu navýšení mzdových základů; rozpočet navýšen nebyl, 
bude proto nutné hledat pro některé aktivity dříve financované z rozpočtu PsÚ 
externí zdroje (granty, specifický výzkum atd.) 

 
Zapsala: Mgr. Helena Klimusová, Ph.D. 
 
Schválil: Prof. PhDr. Marek Blatný, DrSc.  


